
Geachte heer Bos,

Op 14 februari 2023 heeft uw fractie schriftelijke vragen gesteld, op grond van artikel 42 
van de Organisatieverordening van de gemeenteraad, met betrekking tot het proces 
rondom de vestiging van een asielzoekerscentrum (hierna AZC) in de gemeente 
Barneveld. Wij beantwoorden uw vragen als volgt:

1. Wanneer neemt het college het principebesluit voor de locatie van het azc?
Uw gemeenteraad heeft op 6 juli 2022 besloten om een AZC te vestigen in de 
gemeente. Daaraan zijn twee randvoorwaarden verbonden: 1) de opvangperiode is 
tenminste 5 jaar en 2) het aantal te huisvesten asielzoekers is 300. Als vervolg hierop 
is een locatieonderzoek uitgevoerd. Over de voortgang hiervan hebben wij u op 9 
november 2022 tussentijds geïnformeerd. Naar verwachting geeft ons college in 
maart de voorkeurslocatie aan. Volgens planning neemt uw raad na een 
participatietraject met omwonenden, ondernemers en maatschappelijke organisaties 
voor de zomer van 2023 een besluit over de definitieve locatie van het azc. 

2. Waarom kiest het college ervoor om na het principebesluit pas in gesprek te gaan 
met de buurt en de inwoners? In het participatiebeleid is dit spoor 1, maar bij een 
initiatief van de overheid behoort spoor 2 gevolgd te worden. Waarom wordt hiervan 
afgeweken? 
De vestiging van een AZC valt inderdaad in spoor 2 (overheidsinitiatief) van het 
gemeentelijk participatiebeleid. Dat is dus het spoor dat wij volgen. Conform dit 
beleid is aan de hand van de participatiemeter de mate van betrokkenheid van 
belanghebbenden vastgesteld. Uit de participatiemeter volgt dat belanghebbenden 
in dit traject op een aantal momenten kunnen adviseren (participatietrede 3). In lijn 
hiermee zijn/worden inwoners en andere belanghebbenden op verschillende 
momenten betrokken:

Fase 1: Participatie in aanloop naar voorkeurslocatie
Inwoners van de gemeente Barneveld zijn in fase 1 gevraagd om mee te denken 
over mogelijk geschikte en kansrijke locaties voor een AZC. Onder fase 1 wordt de 
periode tussen het raadsbesluit van 6 juli 2022 en het collegebesluit over de 
voorkeurslocatie verstaan. Circa 25 inwoners hebben gehoor gegeven aan deze 
oproep. Naar aanleiding hiervan zijn  er in totaal 40 locaties onderzocht. Als college 
wegen wij alle locaties onder meer op geschiktheid, inpasbaarheid en haalbaarheid.

Proces na fase 1
Wij leggen vervolgens op basis van die weging een voorkeurslocatie aan uw raad 
voor. Daarnaast informeren wij u ook op hoofdlijnen over relevante inpassings-
aspecten die wij van belang achten bij de verdere uitwerking. Voorbeelden daarvan 
zijn het beoogde woonconcept, de ruimtelijke invulling, mobiliteit van en naar het 
AZC, het waarborgen van de sociale veiligheid, de relatie met onderwijs, etc. Deze 
onderwerpen zullen ook deel uitmaken van de participatie in fase 2. Ook informeren 
wij u bij het raadsvoorstel over de voortgang van de (in ontwikkeling zijnde) wettelijke 
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kaders, gesprekken met het COA en enkele relevante inzichten uit de afstemming 
met andere gemeenten die ervaring hebben met de vestiging van een AZC.

Fase 2: Participatie rondom de voorkeurslocatie
In fase 2 gaan we met omwonenden, ondernemers en maatschappelijke 
organisaties in gesprek over alle inpassingsaspecten van het AZC. Natuurlijk hebben 
we daarbij aandacht voor de eerdergenoemde aspecten, zoals ruimtelijke invulling 
en sociale veiligheid. Naar verwachting informeren wij u in juni 2023 over de 
uitkomsten van deze dialoog die over alle aspecten van de voorkeurslocatie gevoerd 
is met de belanghebbenden. Daarbij leggen wij u het raadsvoorstel over de 
voorkeurslocatie ter besluitvorming voor. U kunt de input van de belanghebbenden 
dan bij uw besluit betrekken. We streven ernaar om voor de zomer van 2023 
besluitvorming in uw raad te laten plaatsvinden. Deze termijn is relevant met het oog 
op de verwachte landelijke wetgeving, de zogenoemde spreidingswet

3. Welke mogelijkheden hebben inwoners en ondernemers om een reactie te geven op 
het genomen principebesluit van het college?
In aanloop naar het raadsbesluit over de locatiekeuze gaat het college actief de 
dialoog aan met inwoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties over de 
relevante inpassings-aspecten. 

4. Bent u bereid om duidelijk te communiceren hoe inwoners een reactie kunnen geven 
op het genomen principebesluit? Wilt u al deze reacties delen met de 
gemeenteraad?
Ja, we beogen het traject zo in te richten, dat daartoe de gelegenheid is (zie 
beantwoording vraag 2 en 3). De leden van de gemeenteraad zijn overigens ook als 
toehoorder welkom bij de participatiebijeenkomsten. U ontvangt hiervoor een 
uitnodiging. De opbrengst van het communicatie- en participatietraject kunt u dus 
betrekken bij uw raadsbesluit over de locatiekeuze.

5. Kan het college alle afgevallen locaties die zijn aangedragen openbaar maken?
Wij maken alle aangedragen locaties openbaar bij het raadsvoorstel waarin wij onze 
voorkeurslocatie presenteren. Iedereen die in het voortraject via het speciaal 
ingestelde emailadres (azc@barneveld.nl) een locatie heeft aangedragen, krijgt 
daarnaast persoonlijk een bericht over hoe het proces is gegaan en wat er met de 
suggestie is gedaan.

6.  Is het college bereid deze opgevraagde documenten en (mail- en app-) berichten 
gelijktijdig bij het raadsvoorstel aan te leveren?
De gemeenteraad heeft diverse mogelijkheden om informatieverzoeken in te dienen 
om haar controlerende en kaderstellende verantwoordelijkheid te kunnen 
waarmaken. Wij beogen u adequaat en tijdig te informeren over de voortgang van 
de uitwerking die volgt uit het raadsbesluit d.d. 6 juli 2022. De vestiging van een AZC 
vraagt echter om een zorgvuldige voorbereiding die enige tijd kost. Wij zullen op uw 
verzoek op grond van de Wet open overheid een aparte beslissing nemen binnen 
de daarvoor gestelde wettelijke termijnen.

Met vriendelijke groet,
burgemeester en wethouders,

W. Wieringa J. van der Tak
secretaris burgemeester


